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 بهبودی نیــا/ روز گذشــته بیســت و دومین 
جلسه علنی شــورای شــهر مشــهد به صورت 
فوق العاده، با دو دستور برگزار شد که اعضای 
شورای شهر مشــهد در مهم ترین دستور کار، 
اصــاح بودجه ســال ۱۴۰۰ را بــا ۳۴ تبصره 
به تصویب رساندند که شــهردار مشهد درباره 
یکی از خروجــی های اصــاح بودجه ۱۴۰۰ 
گفت: در اصاح بودجه ۱۱۰۰ میلیارد تومان 
پروژه بــدون مطالعه، بــه نفع پــروژه های نیمه 
تمام و پروژه های فعال در حاشــیه شهر حذف 

شده است.
بــه گــزارش »خراســان رضــوی«، موحدیــان 
رئیس شورای شهر مشهد در این جلسه با مرور 
مناســبت های هفته ، ضمــن گرامی داشــت 
سالروز شهادت شهید نواب صفوی اظهارکرد: 
شهید نواب صفوی در اوج خفقان، شخصیت 
قابل توجه و اثرگذاری داشت و رهبری از ایشان 
به نیکی یاد می کنند. وی تاکید کرد: این شهید 
موجب آگاهی و حرکت جامعه رو به رشد و ارتقا 
شد، امیدواریم بتوانیم در شورای اسامی شهر 

مشهد پیرو این شهید والا مقام باشیم.
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک 
شــورای شــهر نیز در نطق پیش از دستور خود 
با اشــاره  بــه روز هوای پاک بــه ارائه آمــاری در 
این زمینه پرداخت و گفــت : از دولت و نماینده 
عالی دولت در استان تقاضا داریم که فکری به 
حال آلودگی هوای شهر مشهد بکنند چرا که 
با ظرفیت و توان شــهرداری و مدیریت شهری 
حــل معضــل آلودگــی ممکــن  نیســت؛ همه 
دستگاه های متولی از جمله ســازمان محیط 
زیســت، وزارت رفاه بــه عنوان مالــک نیروگاه 
توس و ... باید پای کار بیایند.  وی افزود: نیروگاه 
توس تنها نیروگاه شــهر مشهد اســت که برای 
تولید برق از مازوت استفاده و همه اکسیدهای 
گوگرد در ایــن شــهر را تولید می کنــد که یک 
فاجعه است. منشأ این ظلم و بی عدالتی در حق 
زائران و مجاوران بارگاه رضوی چیســت؟ چرا 
گاز استان خراسان از خانگیران باید در نیروگاه 
نکا ســوزانده شود و مازوت پالایشــگاه تهران و 

اصفهان با لوله و تانکر به نیروگاه مشهد منتقل و 
سوزانده شود؟ این سوال را به نمایندگی از ۳.5 
میلیون شهروند مشهدی می پرسم و نهادهای 
مسئول باید پاسخ  گو باشند. وی با اشاره به این 
که دولت تعهدات خود را در توسعه حمل  و  نقل 
همگانی به نحو شایسته اجرایی نکرده است، 
افزود: شــهرداری مشــهد امروز 2۰6 میلیون 
دلار بابت خطوط قطارشهری که پیشتر ساخته 
شده، به صندوق توسعه ملی بدهکار است؛ اگر 
این عــدد را بخواهیــم پرداخت کنیــم، باید دو 
ســال تمام پروژه های عمرانی شــهر را تعطیل 
کنیم. روســای سه قوه توجه داشــته باشند که 
این صدای اســتمداد مردم شهر مشهد است، 
مدیریت شهری مشهد نمی تواند برای اعتباری 
که از آن اســتفاده تجاری نکرده، ســود تجاری 
پرداخت کنــد. شــهرداری با این پــول تجارت 
نکرده و پرداخت سود تجاری بابت آن، ظلم در 

حق شهر و شهروندان است.

تذکر 2 عضو شورا به شهردار مشهد	 
در ادامه ناصحی عضو شورای شهر در این جلسه 
به انتقــاد از حضور نداشــتن به موقع شــهردار 
و معاونان وی در جلســه شــورای شــهر مشهد 
پرداخت که حدود نیم ســاعت بعد از این تذکر 
شــهردار و معاونانش وارد صحن علنی شدند. 
ضمیری یکــی دیگر از اعضای شــورای شــهر 
مشهد نیز در این جلسه خطاب به شهردار مشهد 
به انتقــاد از تعیین نشــدن معاون شهرســازی 

شــهرداری مشــهد بعــد از دو مــاه پرداخت که 
شهردار مشهد در پاســخ گفت: معاون مربوط 
مشخص شــده و اقدامات مقدماتی نیز انجام و 
مکاتبات مورد نیاز با دســتگاه مبدأ انجام شده 
است و به محض این که جواب مکاتبه داده شود، 
حکم انتصاب معاونت شهرسازی صادرخواهد 

شد.

بودجه 1401، سوم بهمن روی میز شورا 	 
شهردار مشهد در این جلسه اظهار کرد: لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۱ شهرداری یک شنبه سوم 
بهمن و در موعد قانونی برای بررسی به شورای 
اسامی شهر تقدیم خواهد شد. ارجائی افزود: 
در اصاح بودجه ۱۴۰۰ مطالعات طرح های 
مدنظر دوره ششــم مدیریت شهری برای سال 
آینده دیده شد. همچنین در این اصاح بودجه 
یارانه های مورد نیاز حوزه حمل و نقل عمومی 
و خدمــات شــهری در اصاح بودجــه ۱۴۰۰ 
شــهرداری افزایــش پیــدا کــرده و برنامه های 
فرهنگی و اجتماعی نیز رشد داشته است. وی 
تصریح کرد: آلبوم بودجه به گونه ای تنظیم شده 
تا کمترین بار را به بودجه سال آینده وارد کند و 
امیدواریم با این کار قســمت اعظمی از بدهی 
هــای شــهرداری در ســال ۱۴۰۰ را پرداخت 
کنیم. شهردار مشهد با بیان این که در اصاح 
بودجــه ۱۱۰۰ میلیــارد تومــان پــروژه بدون 
مطالعه، به نفع پروژه های نیمه تمام و پروژه های 
فعال در حاشیه شهر حذف شده است، اظهار 

کرد: همچنین بودجه جاری ۱۴۰۰ شهرداری 
تنها به اندازه احکام حقوق و دستمزد قانونی به 
میزان 7درصد افزایش پیدا کرده است، درکنار 
این مــوارد بر فعال ماندن تمامــی کارگاه های 
پروژه های نیمه تمام در اصــاح بودجه تاکید 
و 25 میلیــارد تومان نیز برای تجهیز بوســتان 
ها به فضاهایی ویــژه ورزش بانــوان و معلولان 
عزیــز در نظر گرفته شــده اســت. وی با اشــاره 
به صرفــه جویــی ۱۰ درصــدی در هزینه های 
جاری اصاح بودجه ۱۴۰۰شهرداری، گفت: 
امیدواریم بتوانیم در لایحه بودجه ۱۴۰۱ که 
ســوم بهمن ماه به شورای شــهر تقدیم خواهد 
شد، ســایر سیاســت های دوره ششم مدیریت 
شــهری را ذیل هدایت هــای اعضــای محترم 
شورای شهر و چشــم اندازهایی که اباغ شده 
است، عملیاتی کنیم. در ادامه شورای شهر وارد 
بحث و بررسی درباره لایحه اصاح بودجه سال 
۱۴۰۰ شــهرداری مشهد شــد و آن را تصویب 
کرد. بر این اســاس، منابع آلبوم بودجه ســال 
۱۴۰۰ شــهرداری مشــهد مبلغ ۱۸۴ هزار و 
۸6 میلیــارد و ۸72 میلیــون ریال بــود که در 
اصاح بودجه این رقم یک درصد افزایش یافت. 
مصارف آلبوم بودجه ســال ۱۴۰۰ شهرداری 
مشــهد نیز مبلغ  ۱7۹ هــزار و 7۸2 میلیارد و 
۸72 میلیون ریال بود که در اصاح بودجه 2 

درصد افزایش یافت.
همچنین حاجی بگلو در میانه بررسی تبصره 
های اصاح بودجه، ضمن انتقاد از این که متن 
تبصره ها به موقــع در اختیار وی قــرار نگرفته 
اســت ،گفت: تبصــره اصاح بودجــه موضوع 
مهمی است که باید از قبل در کارتابل بنده قرار 
می گرفــت تا روی تبصــره ها و اصــاح بودجه 
فکر کنم، ولی این اقدام انجام نشد و من درباره 
چیزی که از آن اطاع ندارم باید رای دهم؟ من 
باید طی چند ثانیه دربــاره ۳۰ تبصره که از آن 

مطلع نیستم رای موافق و مخالف بدهم.
در ایــن جلســه، همچنیــن لایحه اصــاح و به 
روزرسانی محدوده و میانگین ارزش روز اماک 

بلوک های همگن تصویب شد.

اخبار

جامعه 

مدیر کل آموزش و پرورش:

 فعالیت های مدارس استان 
به شکل حضوری ادامه می یابد

مدیر کل آموزش و پرورش خراســان رضوی گفت: 
فعالیت های آموزشی و پرورشــی مدارس استان با 
ظرفیت حداکثری و با رعایت کامل دســتورالعمل 
های بهداشــتی به صورت حضوری ادامه می یابد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش 
خراسان رضوی ، قاسمعلی خدابنده افزود: با توجه 
به اهمیت و ضرورت بحث فعالیت مدارس و حضور 
دانــش آمــوزان در کاس هــای درس ، جلســات 
کارشناسی متعددی در این خصوص در ستاد ملی 
و ستاد اســتانی کرونا برگزار شده اســت، تعطیلی 
کاس های درس در ایام شــیوع کرونا آسیب های 
جدی بــه فرایند آمــوزش و پــرورش دانــش آموزان 
وارد کرده و تمامی کارشناسان در دنیا اذعان دارند 
ادامه این روند می تواند خلل جدی در تربیت نسل 
آینده کشور ایجاد کند. خدابنده خاطرنشان کرد: 
از زمانی که آموزش ها غیرحضوری شده است شاهد 
ضعف آموزشی و پرورشــی دانش آموزان بودیم و بر 
همین اساس و طبق اعام وزرای کشــور و آموزش 
و پرورش و براســاس تصمیم ســتاد ملی کرونا مقرر 
شده مدارس باز باشند و دانش آموزان ما در مدارس 
حضور یابند و آموزش به صورت حداکثری و به شکل 

حضوری ادامه یابد.

استاندار:

 ضرورت اقدامات تاثیرگذار
 برای برگزاری پرشور اقامه نماز

استاندار با تاکید بر ضرورت انجام اقدامات تاثیرگذار 
برای اقامه نماز در همه حوزه های استان، گفت: در 
مراکز عمده تجمعی مشهد برای اقامه نماز به شکل 
پرشــورتر همه ظرفیت  هــا را به کار بگیریــم. در این 
راســتا باید از ظرفیت رســانه ها و صدا وسیما برای 
تبلیغ این مهم بهره گرفته شــود. به گــزارش روابط 
عمومی اســتانداری، یعقوبعلی نظری در نشســت 
شورای اقامه نماز اســتان اظهار کرد: اصل موضوع 
اقامه نماز برای ما بسیار مهم و حائز اهمیت است و 
باید برای تحقق بخشیِ کامل به اجرای این فریضه 
مقدس الهی، همه بــه آن عمل کنیم. وی با اشــاره 
به وظایف شــورای اقامــه نماز اســتان تصریح کرد: 
نهادینــه کــردن اقامه نمــاز در همه بخش هــا نظیر 
ادارات، اصناف، کارخانجات عمده و دانشــگاه ها  
یکی از اقدامات این شوراســت که بایــد مورد توجه 
بیشــتر قرار بگیرد. وی بــا تاکید بر ضــرورت انجام 
اقدامات تاثیرگذار برای اقامه نماز در همه حوزه های 
اســتان، افزود: در مراکز تجاری، پاســاژ ها و مراکز 
عمــده تجمعی مشــهد مقدس بــرای اقامــه نماز به 
شکل پرشورتر همه ظرفیت ها را به کار بگیریم و در 
این راســتا از ظرفیت رسانه ها، صداوســیما و سایر 

رسانه  ها باید برای تبلیغ این مهم بهره گرفته شود.

عضو هیئت رئیسه شورا:

نگاه مادرانه در شهرباید حاکم باشد
عضو هیئت رئیسه شورای شهر مشهد گفت: شهر 
باید انسان محور و نگاه مادرانه در آن حاکم باشد. 
به گزارش پایگاه اطاع رسانی شهرداری مشهد، 
فاطمه سلیمی در خصوص برنامه های کمیسیون 
ویژه بانــوان و خانــواده همزمان بــا روز زن، اظهار 
کرد: در حوزه زنان و خانواده تنها معاونت فرهنگی 
و اجتماعی متولی نیست و باید تمامی معاونت  ها 
برای این حوزه برنامه های ویژه ای داشــته باشند. 
وی تصریح کرد: امســال برای اولین بار جلســاتی 
در این خصوص برگزار خواهد شد که معاونت های 
شهرســازی، خدمــات شــهری، حمــل و نقــل و... 
برنامه های خود را برای حوزه زنان و خانواده اعام 
کنند که در قالب چارچوب یکسانی در شهرداری 
اجرا شــود. ســلیمی افزود: تنهــا مطالبه گــری از 
معاونت فرهنگی و اجتماعی در این موضوع کافی 
نیست و برای این که شهر متناسب با نیازهای زن و 
خانواده طراحی شود باید تمامی معاونت ها، برنامه 

ویژه ای داشته باشند.

سردی هوا در استان ماندگار است
کارشــناس مرکز پیش  بینی اداره  کل هواشناسی 
خراســان رضــوی گفــت: ورود و فعالیــت ســامانه 
فعال بارشی همراه با هوای سرد از اواخر وقت ۳۰ 
دی به استان موجب تداوم ســرمای هوا در استان 
می شــود. زهرا مبشری  نســب در گفت و گو با ایرنا 
افزود: فعالیــت ســامانه جدید جوی در خراســان 
رضوی ظرف روزهای جمعه و شــنبه آینده موجب 
کاهش محســوس دمای هــوا، ابرناکی آســمان و 
بارش برف در استان خواهد شــد. بیشترین حجم 
بارندگی پیش  بینی شــده مربوط به نیمه شــمالی 
استان خواهد بود. وی اظهار کرد: سامانه بارشی 
همراه با هوای ســرد از صبح یک شنبه هفته آینده 
از فضای خراسان رضوی خارج می شود. مبشری 
 نسب خاطرنشان کرد: این شرایط جوی ظرف سه 
روز نخســت هفته آینده هوای خراســان رضوی را 
ســردتر همراه با وضعیت یخبندان خواهد کرد. بر 
این اساس دمای هوا ظرف روزهای نخست، دوم و 
سوم بهمن در بیشتر نقاط خراسان رضوی تا منفی 

5 درجه سانتی گراد کاهش می یابد.

ا ز میان خبر ها

گوناگون 

مدیرکل زندان ها اعلام کرد:

 ادامه تحصیل ۵۷۱ زندانی 
در زندان های استان

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی خراسان 
رضــوی گفــت: هــم اکنــون 57۱ زندانی در بیشــتر 
ندامتگاه های استان در قالب کاس های نهضت سواد 
آموزی و در پایه های مختلف به ادامه تحصیل مشغول 
هستند. به گزارش ایرنا، سعید ســرباز جانفدا افزود: 
تحصیل و آموزش در نظام تربیتــی زندان ها به عنوان 
یک رکن اصلی و موثر مدنظر قرار گرفته است. وی با 
اشاره به نقش تحصیل و سوادآموزی در کاهش آسیب 
های اجتماعی و پیشــگیری از تکرار جرم و همچنین 
تاثیر آن در توانمندسازی فردی زندانیان ادامه داد: در 
همین راستا ضمن توافق و تعامل با مجموعه آموزش و 
پرورش و نهضت سوادآموزی استان، امکان تحصیل 
برای زندانیان عاقه مند در بیشتر زندان های خراسان 
رضوی فراهم شده است. وی تصریح کرد: هم اکنون 
۳66 نفر از زندانیان خراســان رضــوی در دوره های 
نهضت ســواد آموزی و 2۰5 نفر در مقاطع و پایه های 
مختلف تحصیلی آموزش و پرورش مشغول تحصیل 
هستند. مدیرکل زندان های استان ضمن قدردانی از 
توجه و همکاری مجموعه آموزش و پرورش اظهارکرد: 
بســیاری از زندانیــان به واســطه شــرایط اقتصادی، 
خانوادگــی و اجتماعــی امــکان تحصیــل ندارند لذا 
بازپروری این قشــر آســیب دیده و توســعه آموزش در 
زندان هــا نیازمند توجه بیشــتر متولیان، مشــارکت 

مستمر و تدوین سازوکار علمی و کارشناسی است.

اعضای ستاد جشنواره فیلم فجر 
مشهد انتخاب شدند

در نخستین جلسه شــورای برنامه ریزی نوزدهمین 
جشنواره فیلم فجر مشهد، اعضای ســتاد برگزاری 
این جشنواره تعیین شدند. به گزارش فارس، محمد 
حسین زاده مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی استان 
به عنوان دبیر جشــنواره و جواد روشندل سرپرست 
معاونت هنــری و ســینمایی ایــن اداره کل به عنوان 
جانشین دبیر جشنواره معرفی شدند. همچنین سید 
حجت طباطبایی رئیــس اداره ســینمایی اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسامی استان به عنوان دبیر اجرایی 

و سخنگوی جشنواره معرفی شد.

دومین دوره جایزه ادبی »روایت« 
فراخوان داد

دبیر جایزه ادبی »روایت« از انتشــار فراخوان دومین 
دوره این جایزه ادبی توسط انجمن ادبیات داستانی 
روایت خبر داد. حســین عبــاس زاده در گفت وگو با 
ایسنا با اشــاره به برگزاری جایزه ادبی روایت، اظهار 
کرد: نخستین دوره جایزه ادبی روایت در سال ۹۹ با 
داوری مجموعه داستان های کوتاهی که نخستین بار 
در سال های ۹6 و ۹7 منتشر شده بودند ،برگزار و در 
پایان سه مجموعه داستان کوتاه برتر معرفی و از دو اثر 
تقدیر شد. وی افزود: با استفاده از تجربیات برگزاری 
دوره نخســت این جایزه و با هدف ایجاد انگیزه برای 
تألیف و انتشار مجموعه های داستان کوتاه در کشور 
و نیز معرفی این مجموعه ها به مخاطبان کتاب  خوان 
فارسی  زبان، فراخوان دومین دوره جایزه ادبی روایت 
توسط انجمن ادبیات داســتانی روایت منتشر شده 
اســت. عباس زاده خاطرنشــان کرد: نویسندگان، 
پدیدآورندگان و ناشران می توانند با ارسال آثار خود 
در قالب مجموعه داســتان  کوتاه در این جایزه ادبی 
شــرکت کنند. این جایــزه محدودیــت جغرافیایی و 
ملیتی نــدارد و تمام پارســی  زبانــان از سراســر دنیا 

می توانند در آن حضور یابند.

هرس زمستانه 3۵0 هزار اصله 
درخت در مشهد

مدیــرکل بهبود محیط زیســت شــهری شــهرداری 
مشــهد از هرس زمســتانه حــدود ۳5۰ هــزار اصله 
درخت در کان شــهر مشــهد در زمســتان امســال 
خبر داد. به گزارش پایگاه اطاع رســانی شهرداری 
مشهد، انتظام گفت: هرس زمستانه یکی از مهم ترین 
اقدامات در زمینه نگهداری درختان و درختچه های 
کان شهرهاست و در شهر مشهد نیز بر اساس برنامه 
زمان بندی مشخص و دستورالعمل  های معین، طی 
فصل زمستان، این عملیات در مناطق ۱۳ گانه شهر 
انجام می شــود. وی افــزود: این عملیات امســال از 
ابتدای دی آغاز شده اســت و بر اساس زمان بندی تا 

اواسط اسفند به پایان خواهد رسید. 

اداره کل بهزیستی: 

 80 درصد افراد مقیم کمپ های استان 
معتاد به مواد مخدر ترکیبی هستند

کارشناس مسئول پیشگیری و درمان اعتیاد 
بهزیستی اســتان با بیان این که ۸۰ درصد 
افراد مقیم کمــپ های ترک اعتیاد اســتان 
معتاد به مواد مخدر ترکیبی هستند، گفت: 
میزان پاکی در بین افراد مقیم کمپ ها اعم 
از اختیاری و اجبــاری تا زمانی کــه در مرکز 
حضور دارند ۱۰۰ درصد اســت اما تعدادی 
از آن ها پــس از خــروج از کمــپ، در فواصل 
مختلف پس از ترک مصرف، دچار لغزش می  
شوند و به مصرف مجدد بازمی گردند. امیر 
گوهری با بیــان این که معتــادان به مصرف 
مواد مخدر ســنتی، مشــکل چندانــی برای 
ترک ندارنــد ،افزود: ایــن گــروه از معتادان 
پس از سم زدایی که معمولا بین ۳ تا ۱۰ روز 
طول می کشــد می توانند ترخیص شــوند و 
بقیه  دوران بازتوانی را در کنــار خانواده و در 
انجمن های خودیاری معتادان سپری کنند. 
وی ضمن تأکیــد بر این که در لغــزش پس از 
ترخیص، هیچ اطاعات قابل اتکایی وجود 
ندارد،اظهار کرد: بهزیستی،  اعتبار، نیروهای 
انسانی و امکانات پیگیری وضعیت این گروه 
از ترخیص  شــدگان را نــدارد و بنــا براین هر 
گونه آماری از میزان لغزش یا پاکی از آن ها، 
ناشی از حدس و گمان است و هیچ اطاعات 
موثقی در این زمینه نداریم. گوهری با اشاره 
به معتادان صنعتی نیز گفت: مشکل اصلی 
در معتادان صنعتی این است که درمان این 
بیماران به دلیل وابســتگی شــدید بــه مواد 
صنعتی، دشوار است. وی افزود: در صورتی 
که فرد از نظر شخصیتی و جسمی روانی قبل 
از مصرف مواد صنعتی، مشــکاتی داشــته 
باشــد مصرف مواد صنعتی می تواند آسیب 
 های جبران  ناپذیــری به فــرد وارد کند. وی 
اظهار کرد: در 56 کمپ اختیاری در استان 
حدود ۱5۰۰ معتــاد حضور دارنــد که بین 
آن ها کمتر از ۱۰ درصد معتاد مواد ســنتی 
هستند و بقیه به ســوء مصرف مواد صنعتی 
یا ترکیبی اعتیاد دارند. کارشناس مسئول 
پیشگیری و درمان اعتیاد بهزیستی استان 
با بیان این که هر معتــاد خودمعرف باید یک 
میلیون و ۴۰۰ هــزار تومان شــهریه ماهانه 

به کمپ بپردازد،افزود : تمام شهریه از خود 
معتاد و خانواده اش دریافت می شود مگر این 
که با شواهد کافی و مدارک مثبته معلوم شود 
که خانواده اســتطاعت مالی ندارند و بدین 
ترتیب از یارانه بهزیستی استفاده می کنند. 
وی گفت: در ۱۰ ماه گذشــته 25۰ میلیون 
تومان در اســتان بــرای یارانه ایــن معتادان 
از ســوی بهزیســتی پرداخت شــده اســت. 
گوهری خاطرنشــان کرد: به طور میانگین 
هر معتاد روزانه 5۰ تا ۱۰۰ هزار تومان هزینه 
اعتیاد دارد که در نتیجه  ایــن مصرف یا باید 
خانواده خود را تحت فشــار بگذارد  یا دست 
به اقدامات مجرمانه بزند. وی افزود: چرخه 
بازتوانی و توانمندسازی، یک چرخه طولانی 
مدت و پر هزینه است که اگر بخواهیم هزینه  
هایی که برای ترک و پاکی از سوی خانواده 
یا دولت می شود به هدر نرود باید هزینه های 
توانمندسازی و بازتوانی معتاد و خانواده اش 
را هم پرداخت کنیم تا این چرخه کامل شود 
که هم اکنــون ناقص اســت و پاک  شــدگان 
در ابتــدای راه، رهــا می شــوند. وی تصریح 
کرد: یکی از عوامل مؤثر در درمان و بازتوانی 
اعتیاد، اشتغال بیمار پس از ترک مرکز است 
کــه در ایــن زمینه، بیمــار بایــد آموزش های 
فنی و حرفه ای لازم را ببیند و در محیط  های 
ســالم حتی بدون حقوق و دستمزد فعالیت 
حرفه ای داشته باشد که به عنوان کاردرمانی 
تلقی می شود. وی تأکید کرد: هم اکنون این 
امکان بســیار ضعیف اســت و بیمار به دلیل 
بیماری و نداشتن سرگرمی مفید، مجدد به 
چرخه اعتیاد باز می گردد و عما هزینه هایی 
که برای درمان و سم زدایی او توسط خانواده 
یا بهزیستی یا سایر نهادهای دولتی می شود 

به هدر می رود.
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معاون وزیر بهداشت در مشهد: 

 برای تحقیقات 
کمبود بودجه نداریم 

معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشــکی گفــت: محدودیت 
منابع و بودجه تحقیقاتی در کشور نداریم آن 
چه که هســت کمبود مدیریت در تحقیقات و 
بودجه اســت. به گزارش ایرنا، یونس پناهی 
روز گذشته در جشــنواره تجلیل از فناوران و 
پژوهشگران برتر دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
افزود: کمتر به سمت تحقیقات کاربردی برای 
حل مشکات حوزه سامت رفته ایم در حالی 
که پژوهشــی ارزشمند اســت که پاسخ گوی 
نیازهای جامعه باشد. وی ادامه داد: در برنامه 
تحولی که در دست داریم در کوتاه مدت یک 
ساله، میان مدت دو ســاله و بلند مدت چهار 
ساله تحقیقات پاسخ گو، نیازمحور و فناورانه 
دانشگاه ها را کمک می کنیم. وی با بیان این 
که تحقیقات پاسخ گو به معنی دسترسی به 
دانشی است که ثروت آفرینی کند،اظهار کرد 
: تمام هزینه های تحقیقاتی که ثروت آفرینی 
کند و جلــوی خــروج ارز را بگیــرد، پرداخت 
می کنیم. پناهی افــزود: مراکز تحقیقاتی ما 
باید حتما جــوان گرا شــود و ظرفیت جذب و 
به کارگیــری نخبگانی را که پــرورش دادند ، 
داشته باشند همچنین دانشگاه های ما باید به 
سمت کارآفرینی بروند و دانشگاه، اجتماعی 
شــود و نیازهای اجتماع را رفــع کند.معاون 
آموزشی وزارت بهداشــت نیز روز گذشته در 
همایش روسای دانشگاه های علوم پزشکی  
کشور در مشهد »برنامه پزشــک خانواده« را 
از رویکردهای مهم ایــن وزارتخانه توصیف و 
بیان کرد: راه اندازی دوره پزشکی عمومی با 
گرایش ویژه پزشک خانواده در همین راستا 
مدنظر قــرار دارد. دکتر باقری  فرد به پاســخ 
گویی اجتماعی و عدالت آموزشــی به عنوان 
دیگر برنامه  محوری وزارت بهداشت اشاره و 
اظهار کرد: توجه به نیازهای جامعه در تدوین 
و بازنگری برنامه  های آموزشی، استقرار نظام 
بومی مبتنی بر شــواهد و همچنین تاکید بر 
بهره گیری از توانمندی دانشــگاه ها در ارائه 
دروس بــه صــورت ترکیبی، محورهــای این 
برنامه را تشکیل می دهد. وی افزود: آموزش 
مهم ترین رکن هر دانشــگاه است لذا تقویت 

بین المللــی آمــوزش گام بزرگــی در تحــول 
و توســعه آموزش ســامت کشــور محسوب 
می شــود. وی ادامــه داد: تاکنــون کارهــای 
بزرگی در حوزه آموزش دانشــگاه های علوم 
پزشــکی انجام شــده ولی منجر به بهره وری 
کلی در آموزش نشده اســت زیرا برنامه های 
عملیاتــی آموزش متناســب با رشــد کشــور 
نبوده اند.همچنین به گزارش وبــدا، معاون 
بهداشت وزارت بهداشــت ضمن برشمردن 
برنامــه هــا  و اقدامــات لازم بــرای اصــاح و 
رفع چالــش های موجود در حوزه بهداشــت 
کشــور، از جملــه مهم تریــن این اقدامــات را 
تاش و اهتمام در تغییر روند کاهشــی رشد 
جمعیت کشور و اصاح زیرساخت های نظام 
شبکه بهداشت به ویژه در بحث سامانه های 
الکترونیک اعام  کرد. دکتر حیدری با بیان 
این که نرخ رشــد جمعیت و باروری در کشور 
طی سال های گذشته کاهش یافته و این امر 
از دغدغه های مهم رهبر معظم انقاب است، 
تصریح کرد: هم اکنون میانگین سنی کشور 
در حال افزایش است و طی ۴5 سال گذشته 
این شاخص ۱۰ سال بیشتر شده است. وی با 
بیان این که از سوی دیگر ســن ازدواج نیز در 
کشور افزایش یافته است، افزود: باید با توسعه 
مراکز آموزشی و فرهنگ سازی برای  مقوله 
افزایش جمعیت و توانمندی زوج ها برای دوام 
زندگی و جلوگیری از طــاق اقدام کرد. وی 
با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر 
استفاده از دوره پنجره جمعیتی تصریح کرد: 
دوره پنجره دوره شــکوفایی هر کشور است و 
تمامی کشورهای پیشرفته دنیا،  ۳5 درصد 
از رشــد خود را در این دوران کسب کرده اند 
و باید از این فرصت بهترین اســتفاده را کرد. 
دکتر ســید محمد پورحسینی مشــاور وزیر و 
مدیرکل حوزه وزارتی، وزارت بهداشت درمان 
و آموزش پزشکی نیز در این نشست با بیان این 
که تحقق سامت همگانی مهم ترین اولویت 
در بین برنامه های دولت است، از اجرای طرح 
واکسیناســیون همگانی علیه بیماری کرونا 
به عنوان بارزترین اقدام برای تامین سامت 

همگانی یاد کرد.
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